

HRVATSKI SABOR

IZASLANSTVO HRVATSKOG SABORA U

PARLAMENTARNOJ SKUPŠTINI VIJEĆA EUROPE

TRG SV. MARKA 6

10000 ZAGREB

ZA JAVNI POZIV

Zagreb, dana 12. studenog 2020.g.

REPUBLIKA HRVATSKA  
65 - HRVATSKI SABOR  
ZAGREB, Trg Sv. Marka 6

Primljeno: 13-11-2020		
Klasifikacijska oznaka:	Org. jed.	
12140/16-13/15	4122-2	
Uredbeni broj:	Prih.	Vrij.
17-16-17	2	-

Podnositeljica prijedloga: **Sanja Bezbradica Jelavić** iz Zagreba.

Predmet: **kandidatura za članicu Europskog odbora za sprječavanje mučenja i nehumanog ili ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja**

Poštovani,

podnosim prijavu povodom javnog poziva od 4. studenog 2020.g. za izbor kandidata za člana/članicu Europskog odbora za sprječavanje mučenja i nehumanog ili ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja.

Uz svoju prijavu dostavljam životopis na propisanom obrascu i uvjerenje da se protiv mene ne vodi kazneni postupak.

Smatram da moje znanje i iskustvo u zaštiti i promicanju ljudskih prava može doprinijeti radu Odbora.

Kao odvjetnica posljednjih dvadeset godina zastupam brojne stranke pred nacionalnim sudovima i pred Europskim sudom za ljudska prava, često žrtve različitih kaznenih djela, s ciljem zaštite njihovih ljudskih prava. Imam stoga veliko profesionalno iskustvo u područjima koje pokriva Konvencija. Osobitu pažnju u radu dajem onim postupcima u kojima postoji sumnja na mučenje i nehumano ili ponižavajuće postupanje prema osobama.

Uz navedeno, surađujući sa nevladinim organizacijama aktivno nastojim obrazloženim prijedlozima doprinijeti unapređenju nacionalnog pravnog okvira, implementaciji konvencija koje se Republika Hrvatska obvezala poštivati i poboljšanju sudske prakse. S istim ciljem povremeno sudjelujem u radnim skupinama za izmjene zakona, te sam članica Nacionalnog odbora Republike Hrvatske za sprječavanje trgovanja ljudima.

Smatram rad Odbora izuzetno važnim u području zaštite ljudskih prava, te cijelim doprinos koji Odbor daje unapređenju zaštite i realizaciji jamstva iz čl. 3. Konvencije u državama članicama.

S poštovanjem,

Sanja Bezbradica Jelavić

# CURRICULUM VITAE

## I. Personal information

- Family names: **Bezbradica Jelavić**
- First name: **Sanja**
- Sex: **F**
- Date and place of birth: **27 September 1969, Sombor**

## II. Relevant qualifications summary

I am a highly skilled and experienced lawyer, working as attorney at law in my own law office. In my work I am focused on legal advisory and representation of clients who are victims of violence (mostly gender based violence) and/or of trafficking in human beings and/or asylum seekers. I represent my clients both nationally and internationally – I have worked on various high profile cases before the European Court of Human Rights. Also, I cooperate with various associations active in promotion and protection of human rights – Autonomous Women's House Zagreb, Centre for Women Victims of War – ROSA, Bolja budućnost, Centre for Peace Studies, Dugine obitelji etc.

## III. Current professional activity

- Start date: **May 2012**
- Name of employer: **Law office JELAVIĆ & partners**
- Sector of activity: **Law**
- Occupation or position held: **Attorney at law**
- Main activities and responsibilities: **Representation of clients before courts, administrative and other state bodies, as well as before international courts**

## IV. Relevant previous professional activities

1. Dates: **March 2000 – May 2012**

Name of employer: **Law office Sanja Bezbradica Jelavić**

Sector of activity: **Law**

Occupation or position held: **Attorney at law**

Main activities and responsibilities:

- at national level: **Representation of clients before courts, administrative and other state bodies**

- at international level: **Representation of companies, associations and individuals before international courts and other bodies**

2. Dates: **September 1995 – March 2000**

Name of employer: **Law firm Šebetić & partners**

Sector of activity: **Law**

Occupation or position held: **Associate, Attorney at law**

Main activities and responsibilities:

- at national level: **Representation of companies, associations and individuals before courts, administrative and other state bodies**

- at international level: **Representation of clients in concluding legal transactions with an international element**

## **V. Other relevant activities**

### **1. Membership**

Croatian Bar Association

National Committee for Combat against Trafficking

### **2. Speaker**

**a) Croatian Parliament Committees, Campaigns regarding International Day for the Elimination of Violence against Women and Round Tables regarding human rights issues, especially women's rights. Some of these Round Tables were on following topics:**

- Amendments on Penal Code in regard to security measures that may be imposed for the protection on domestic violence victims, and in regard to extending the scope of the Penal Code regarding criminal offense of Violent Conduct Within a Family.
- Amendments on Criminal Procedure Act regarding precaution measures that may be imposed for the protection of victims.
- Amendments on Penal Code regarding the hate speech and hate crime
- Amendments on State Register Act and Personal Name Act
- Amendments on the Family Act
- Amendments on Free Legal Aid Act
- Legal and media perspectives in relation to trafficking in women and prostitution
- Act on Victims of Sexual Violence in Homeland War
- Social Welfare Act

## b) Conferences

- International education on the rights of victims of crime with an emphasis on the challenges of testimony of traumatized persons for judges, state attorney's office officials, lawyers and police officers
- International conference "Strengthening criminal law institutions and the rule of law in Central and Eastern Europe; European directives and best practices for the protection of human rights and the provision of services to victims - training"
- International education for judges, state attorney's office officials, police officers and lawyers of the victims from the region on trafficking and human trafficking in the context of international organized crime
- International Conference on the promotion of the Convention of the Council of Europe on suppressing and combating violence against women and domestic violence, held in Sarajevo, organized by UN Women, the Council of Europe and the Ministry for Human Rights and Refugees in Bosnia and Herzegovina
- Annual Conferences of the Autonomous Women's House Zagreb focused on the issues of the fight against domestic violence
- Compliance of the Croatian legislation and practice with the standards of the European Court of Human Rights, organized by the Judicial Academy and the Center for Peace Studies
- National Conference of the Ombudsman Office: Are we eliminating the discrimination? Application of the Anti-Discrimination Act in Croatia
- etc.

## VI. Education/training

1. Dates: **1988/9 - 1995**

Title of qualification awarded: **dipl. iur.**

Principal subjects/occupational skills covered: **Law**

Name and type of organisation: **Faculty of Law, University of Zagreb**

2. **Bar Exam, Ministry of Justice of the Republic of Croatia**

3. **Additional education/training:**

I attended and completed a two-years training program for lawyers regarding the implementation of the European Convention for the Protection of Human Rights and

Fundamental Freedoms, organized by the Center for Peace Studies and Interights with the support of the Government Office for Human Rights.

Through specialization, in order to raise the quality of services provided, I went through a series of up-training which enhanced my knowledge up to point I was invited to share my knowledge through round tables and legal education for NGOs in Croatia and neighboring countries.

## VII. Publication

1. Legal and media perspectives of trafficking in women and prostitution, with a five-year study of case law
2. The possibilities for employment of women survivors of violence – report of the Advocates for Human Rights
3. The implementation of Croatian legislation related to partner violence

## VII. Computer skills

Software packages: **Microsoft Office**

## IX. Information about availability to serve the CPT effectively

Yes

## X. Information about any potential conflict of interest

/

## XI. Language skills

Mother tongue(s)	Croatian				
Other language(s)	UNDERSTANDING		SPEAKING		WRITING
	Listening	Reading	Spoken interaction	Spoken production	
English	C1	C1	C1	C1	C1

# CURRICULUM VITAE

## **I. Informations personnelles**

- Noms de famille: Bezbradica Jelavić
- Prénom: Sanja
- Sexe: F
- Date et lieu de naissance: 27 septembre 1969, Sombor

## **II. Résumé des qualifications**

Je suis une avocate hautement qualifiée et expérimentée et je travaille dans mon propre cabinet. Dans mon travail, je me concentre sur le conseil juridique et la représentation des clients victimes de violence (principalement des violences basées sur le genre) et / ou de la traite des êtres humains et / ou des demandeurs d'asile. Je représente mes clients tant au niveau national qu'international - j'ai travaillé sur diverses affaires très médiatisées devant la Cour européenne des droits de l'homme. En outre, je coopère avec diverses associations actives dans la promotion et la protection des droits de l'homme, tels que Maison autonome des femmes Zagreb, Centre pour les femmes victimes de la guerre - ROSA, Bolja budućnost (Meilleur avenir), Centre d'études sur la paix, Dugine obitelji (Familles de l'arc en ciel), etc.

## **III. Activité professionnelle actuelle**

- Date de début: mai 2012
- Nom de l'employeur: Cabinet d'avocats JELAVIĆ & partenaires
- Secteur d'activité: Droit
- Fonction ou poste occupé: Avocate
- Principales activités et responsabilités: Représentation des clients devant les tribunaux, les institutions administratives et autres institutions étatiques, ainsi que devant les tribunaux internationaux

## **IV. Activités professionnelles antérieures**

1. Dates: mars 2000 - mai 2012

Nom de l'employeur: Cabinet d'avocats Sanja Bezbradica Jelavić

Secteur d'activité: Droit

Profession ou poste occupé: Avocate

Activités et responsabilités principales:

- au niveau national: représentation des clients devant les tribunaux, les administrations et autres organes de l'Etat
- au niveau international: Représentation d'entreprises, d'associations et de particuliers devant les juridictions internationales et autres instances

2. Dates: septembre 1995 - mars 2000

Nom de l'employeur: Cabinet d'avocats Šebetić & associés

Secteur d'activité: Droit

Profession ou poste occupé: Associé, Avocate

Activités et responsabilités principales:

- au niveau national: Représentation d'entreprises, d'associations et de particuliers devant les tribunaux, les institutions administratives et autres institutions de l'Etat
- au niveau international: Représentation de clients dans la conclusion de transactions juridiques à caractère international

## **V. Autres activités pertinentes**

### **1. Membre**

Association des avocats croate

Comité national de lutte contre la traite

### **1. Paneliste**

**a) Commissions du Parlement croate, campagnes concernant la Journée internationale pour l'élimination de la violence contre les femmes et tables rondes sur les questions relatives aux droits de l'homme, en particulier les droits des femmes. Certaines de ces tables rondes portaient sur les sujets suivants:**

- Amendements au Code pénal en ce qui concerne les mesures de sécurité qui peuvent être imposées pour la protection des victimes de violence domestique et en ce qui concerne l'extension de l'application du Code pénal concernant l'infraction pénale de conduite violente au sein d'une famille.
- Amendements à la loi sur la procédure pénale concernant les mesures de précaution qui peuvent être imposées pour la protection des victimes.
  - Amendements au Code pénal concernant le discours de haine et les crimes de haine
  - Amendements à la loi sur le registre d'État et à la loi sur les noms personnels
- **Modifications de la loi sur la famille**
- Amendements de la loi sur l'aide juridique gratuite

- Perspectives juridiques et médiatiques relatives à la traite des femmes et à la prostitution
- Loi sur les victimes de violence sexuelle pendant la guerre
- Loi sur la protection sociale

#### **b) Conférences**

- Éducation internationale sur les droits des victimes d'actes criminels en mettant l'accent sur les défis du témoignage des personnes traumatisées pour les juges, les fonctionnaires du bureau du procureur, les avocats et les policiers
- Conférence internationale «Renforcer les institutions de droit pénal et l'état de droit en Europe centrale et orientale; Directives européennes et bonnes pratiques pour la protection des droits de l'homme et la fourniture de services aux victimes - formation "
- Formation internationale des juges, des fonctionnaires du bureau du procureur, des policiers et des avocats des victimes de la région sur la traite des êtres humains dans le contexte de la criminalité internationale organisée
- Conférence internationale sur la promotion de la Convention du Conseil de l'Europe sur la répression et la lutte contre la violence à l'égard des femmes et la violence domestique, tenue à Sarajevo, organisée par ONU Femmes, le Conseil de l'Europe et le Ministère des droits de l'homme et des réfugiés en Bosnie-Herzégovine
- Conférences annuelles de la Maison autonome des femmes de Zagreb axées sur les questions de la lutte contre la violence domestique
- Conformité de la législation et de la pratique croates aux normes de la Cour européenne des droits de l'homme, organisée par l'Académie judiciaire et le Centre d'études sur la paix
- Conférence nationale du bureau de l'ombudsman: éliminons-nous la discrimination? Application de la loi anti-discrimination en Croatie

### **VI. Éducation / formation**

#### **1. Dates: 1988/9 - 1995**

Titre du diplôme délivré: juriste diplômée

Principales matières / compétences professionnelles couvertes: Droit

Nom et type d'organisation: Faculté de droit, Université de Zagreb

Examen national judiciaire, Ministère de la Justice de la République de Croatie

#### **Éducation / formation supplémentaire:**



J'ai suivi et terminé un programme de formation de deux ans pour les avocats concernant la mise en œuvre de la Convention européenne de sauvegarde des droits de l'homme et des libertés fondamentales, organisé par le Centre d'études sur la paix avec le soutien du Bureau gouvernemental des droits de l'homme.

Grâce à ma spécialisation, afin d'améliorer la qualité des services fournis, j'ai suivi une série de formations de perfectionnement qui ont amélioré mes connaissances. Par conséquent, j'ai été invité à partager mes connaissances à travers des tables rondes et une formation juridique pour les ONG en Croatie et dans les pays voisins.

## VII. Publications

1. Perspectives juridiques et médiatiques de la traite des femmes et de la prostitution, avec une étude quinquennale de la jurisprudence
2. Les possibilités d'emploi des femmes survivantes de violence conjugale- rapport de l'organisation *Advocates for Human Rights*
3. Application de la législation croate relative à la violence conjugale

## VII. Compétences informatiques

Outils informatiques et programmes : Microsoft Office

## IX. Informations sur la disponibilité pour collaborer avec le CPT

Oui

## X. Informations sur tout conflit d'intérêts potentiel

/

## XI. Compétences linguistiques

LANGUE MATERNELLE    Croate

AUTRES LANGUES

	COMPREHENSION		LANGUE PARLEE		ECRITURE
	AUDIO	LECTURE	LANGUE PARLE/INTERACTION	LANGUE PARLE/INTERACTION	
Anglais	C1	C1	C1	C1	C1

Coordonnées des employeurs décrits dans les sections III, IV et V: /

*Jean-Pierre G. Ghera*